
 شرکت هپکو اراک 
روی خط اعتراض

 سیلی سرد زمستان 
بر صورت دانش آموزان محروم دلگان

قدس گزارش می دهد عدالت آموزشی در شرق کشور به کما رفته است

اراک  تأخیر پنج ماهه در پرداخت حقوق 
موجب شــد تا افزون بر 150 نفر از کارگران 
شــرکت هپکو برای دومین بــار در دی ماه 
امسال در مقابل اســتانداری اراک دست به 

اعتراض بزنند...

دلگان   در منطقه ای نه چنــدان دور از 
مرکز شهرستان دلگان سیستان و بلوچستان 
و در کوچه پسکوچه های بی نام و نشان آن، از 
دبستانی صدای شادی و شیطنت کودکان به 

گوش می  رسد...
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عملکرد آب منطقه ای در راستای حذف کشاورزی است
عضو مجمع نمایندگان خراسان رضوی:

 حاشیه نشینی 
در شهرها مساوی 

نابودی روستاهاست

.......صفحه 4

.......صفحه 2

رئیس سازمان جهاد کشاورزی خراسان رضوی در تحریریه قدس:

.......صفحه 3

 طرح »هرخانه، یک درخت« 
در ساری اجرایی شد

 بی درخت، تعادل زندگی 
به هم می خورد

ساری- رقیه توســلی: این روزها که مازندرانی ها 
درخت را از همیشــه بیشــتر باور کرده اند، حال مان 
خوش است. همین روزها که سازمان پارک ها و فضای 
سبز شهرداری ساری، نهضت درختکاری و پاسداری از 
منابع طبیعی بــه راه انداخته و با طرح »هرخانه، یک 
درخت« قصد دارد به ایجاد طراوت شــهری، افزایش 
سرانه فضای سبز و ارتقای روحیه شهروندی، بها بدهد و 

موجبات زینت واقعی شمال را فراهم سازد.
بــا همت مــردم و حمایت مســؤولان، بیش از پیش 
اکسیژن پاک به جســم کرانه خزری می دمد و اجازه 
می دهد تا آسمانِ آبی تر و پاک تری سهم شهروندان 

این خطه شود.
براساس این طرح با ارزش، سازمان فضای سبز در پی 
ثبت نام ســاروی ها از طریق مراجعه حضوری، تماس 
تلفنی یا ارســال پیامک به شماره 10005454، برای 

حیاط خانه ها، درخت می آورد.
آن وقت کارشناسان به نشــانی های دریافتی مراجعه 
کرده و ضمن بررســی مکانی نسبت به کاشت یک یا 
چند نهال مناسب اقدام می کنند و آموزش های لازم را 

برای حفظ و نگهداری آن ارایه می دهند.
به همین آسانی اگر بخواهیم، می توانیم مثل ساروی ها 
دست نهال های حیاتبخش را به گرمی بفشاریم و به هر 
اصله ای خوشــامد بگوییم و یاور شهرداری باشیم که 
سعی دارد با ایجاد رسمی نو و فرهنگی قابل ستایش در 
باب محیط زیست، قدمی بردارد و از سندروم »بودجه 
کم است« بگذرد و خود و نیروهایش را در میدان عمل، 

محک بزند.
ایــن روزها کــه نگاه مردمــان مازنی این اســت که 
بی درخت، تعادل زندگی به هم می خورد و در جســت 
وجوی درختکاری و درخت خواهی اند، واقعاً شمال از 

همیشه جوان تر و زیباتر شده است.
همین روزها که دوست داریم این تفکر مدیریتی، تسرّی 
پیدا کند و چشم انداز همه شهرهایمان، درختانی باشند 
که پهناور شده اند و شاخ و برگ گسترانده اند؛ درختانی 

که بی تردید به سایه سلامتی شان، سخت محتاجیم.

پژوهشگر برگزیده رضوی در کرمانشاه: 
رشته ادبیات رضوی در دانشگاه های 

کشور تدریس شود
میهن – کرمانشاه: پژوهشــگر برگزیده جشنواره امام 
رضا)ع( در کرمانشاه از وضعیت پژوهش های رضوی در 
کشــور انتقاد کرد و گفت: با اینکه امام رضا)ع( تنها امام 
میهمان سرزمین ایران هستند، اما متأسفانه درباره ایشان 
پژوهش های عمیق و تأثیرگذار و به روز خیلی کم تولید 
شده یا آن قدر حجمش محدود است که می توان گفت، 

اصلاً تولیدات مناسبی در این زمینه نداشته ایم.
دکتر احمد خلیلی مازندرانی که تاکنون در ســه دوره 
همایش های علمی پژوهشی جشنواره بین المللی امام 
رضا)ع( که به میزبانی اســتان کرمانشــاه برگزار شده،  
افزود: فقدان ارتباط منسجم و منطقی بین دانشگاه ها و 
مؤسســات تحقیقاتی در این خصوص نیز از دیگر موانع 

انجام چنین پژوهش هایی است.
خلیلی با اشــاره به اینکه در حوزه ادبیات رضوی برای 
مخاطب داخلی و خارجی اثری برجســته تولید نشده 
اســت، گفت: من به عنوان یک پژوهشــگر رضوی که 
تخصص ادبیات دارم، پیشــنهاد می کنم، رشته ادبیات 

رضوی در  دانشگاه های کشور تدریس شود.

به دنبال حادثه فوت بیماران دیالیزی 
بیمارستان سینای شهر کارون 

شرکت آبفای اهواز اظهارات رئیس 
مرکز بهداشت خوزستان را رد کرد

میهن- اهــواز: در حالی که رئیس مرکز بهداشــت 
خوزستان علت فوت بیماران دیالیزی بیمارستان سینای 
شهر کارون را آلوده بودن آب آشامیدنی عنوان کرد، اما 

روز گذشته شرکت آبفای اهواز این موضوع را رد کرد.
شــرکت آبفای اهواز در اطلاعیــه ای تصریح کرد مرگ 
بیماران دیالیزی این بیمارســتان هیچ ارتباطی به آب 

شرب شهر نداشته است.
دکتر شکرالله سلمان زاده رئیس مرکز بهداشت خوزستان 
پیش از این با اشاره به فوت 6 بیمار دیالیزی در بیمارستان 
سینا در سال جاری به »ایسنا« گفته بود در بررسی های 
انجام شده، مشخص شد که این بیماران به علت انتقال 
باکتری ایــکلای)E coli( از طریق آب آشــامیدنی به 
اســهال خونی دچار شــده و فوت کرده اند.با این حال 
شرکت آبفای اهواز ضمن ابراز همدردی با بازماندگان این 
ضایعه اعلام کرد: درگذشت بیماران کلیوی در بیمارستان 

سینا هیچ ارتباطی با آب شرب شبکه شهری ندارد.
برپایه اعلام این شرکت، درگذشت این بیماران دیالیزی 
در بیمارستان سینا در شهر کارون به علت آلودگی آب در 
بخش دیالیز بیمارستان به سبب استفاده از آب آلوده از 

منبع غیر آب شرب شهر کارون بوده است.
در این خصوص لازم اســت، تأکید شود، چنانچه منبع 
آب شــرب شهر دچار آلودگی شود، بیماری فراتر از یک 
بخش بیمارستانی انتشار پیدا می کند. در اطلاعیه شرکت 
آبفای اهواز آمده است: »مدارک موجود حاکی است که 
تاکنون بجز بخش دیالیز بیمارستان سینا در هیچ مورد 
مشاهده ای از ابتلا به بیماری ناشی از مصرف آب آلوده در 

شهرکارون گزارش نشده است.«

 گـلایه 
 فرماندار قوچان 

از وزیر کشور

بردســکن  نماینده مردم بردســکن در مجلس شورای 
اسلامی از هزینه کرد تمامی بودجه های استان برای حاشیه 

نشینی شهر مشهد انتقاد کرد. 

قوچان  فرماندار قوچان در نشســت شــوراهای اسلامی،  
دهیاران و معتمدین دهســتان قوچان عتیق با مســؤولان 

شهرستان در روستای شهرکهنه...
.......صفحه 4
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 به دنبال 
اعتراض خانم ها

ساخت و ساز 
در پارک بانوان 

 رشـت 
متوقف شد

رشت   تنها پارک بانوان در منطقه منظریه رشت، 
فضایــی امن و آرام را برای ورزشدوســتان به وجود 
آورده اســت؛ بانوانی که حتی از مناطق دورتر شهر 
برای ورزش و دورهمی های دوســتانه و اســتفاده از 

فضای سبز به این بوستان می آیند...

میهن- علیرضا لعل اکبری  استان یزد از جمله 
استان های کم آب کشــور است که با بحران روبه 
روست و به گفته کارشناســان استان، روز به روز 

سایه این بحران گسترده تر می شود.
با این حال طرح هایی برای کاهش این بحران مطرح 
است که در این میان می توان به خط انتقال آب از 
دریای خلیج فارس به استان های کشور اشاره کرد.

اما در عمل شــاهد هســتیم که  اجــرای چنین 
طرح هایی با مشکلاتی از جمله تأمین اعتبار روبه 
روست و به نظر می رســد که اعتبارات اختصاص 

یافته چندان گرهگشا نیست.
نماینده اســتان یزد در مجلس شوراي اسلامي در 
گفت و گو با خبرنــگار ما در این باره می گوید: در 
حال حاضر قطعه اول طرح خط انتقال آب از دریای 

خلیج فارس آغاز شده است.
سیدابوالفضل موسوی بیدکی می افزاید: این خط 
انتقــال آب برای تأمین آب صنعتی در نظر گرفته 
شده و بحث تأمین آب شرب استان ها در این طرح 

مطرح نیست.
وی اظهار می دارد: تأمین آب مس سرچشمه، گل 
گوهر سیرجان و معدن چادرملوی یزد در این طرح 

مورد نظر است.
عضو کمیســیون عمران مجلس با اشاره به بحران 
آب در اســتان یزد می گوید: این استان با کمبود 
منابع آب مواجه است و بنا به گزارش سازمان آب 
منطقه ای یزد بیش از 80 درصد از منابع آب استان 
مصرف شده است و استان در بحران خشکی قرار 

گرفته است.وی راه حل های رفع مشکل کم آبی در 
استان یزد را یادآور می شود و می افزاید: تأمین آب 
استان از سرشاخه های کارون )منطقه بهشت آباد(، 
بهره گیری از خط انتقال آب از خلیج فارس، حفر 
چاه های عمیق و صرفه جویی  می تواند، بخشی از 

مشکلات کم آبی استان را رفع کند.

سید ابوالفضل موســوی بیدکی تصریح می کند: 
موضوع کم آبی در اغلب استان های کشور مطرح 
است و بدین منظور مجلس در برنامه ششم توسعه 
دولت را مکلف کرده است که سالانه از محل صرفه 
جویی مصرف و مدیریت بهره برداری، آب مورد نیاز 

کشاورزی و شرب استان ها را تأمین کند.
وی می افزایــد: این موضوع هنوز در لایحه بودجه 
96 بررسی نشده، اما اعتبارات اختصاص داده شده 
از سوی دولت برای خطوط انتقال آب کافی نیست 
و ضروری است این موضوع در لایحه مورد بررسی 

مجدد قرار گیرد.
این در حالی اســت که رئیس ســازمان مدیریت 
بحران کشور نیز در نشست علمی تخصصی بررسی 
مخاطرات طبیعی استان در دانشگاه یزد گفته بود: 
انتقال آب از خلیج فارس به اســتان یزد نیازمند 
اعتبار بسیار بالایی اســت که تنها 20 درصد این 

اعتبار توسط دولت تأمین می شود.
اسماعیل نجار تأمین آب استان یزد از طریق خطوط 
انتقال آب را یک ضرورت دانسته و خاطرنشان کرده 
بود: توان دولت محدود است و باید در این زمینه از 
همکاری و مشارکت بخش خصوصی استفاده شود.

نماینده استان یزد در گفت و گو با قدس:
اعتبارات دولتی برای خطوط انتقال آب کافی نیست

خبرخبر

وقتی دغدغه دین، عامل حرکت می شود
خانه عبدالله بن حسن تبریز مهد قرآنی کودکان تبریزی شد

مهر- تبریز  یــک مربی مهدکودک 
تبریزی با بهره گیری از آموزه های قرآنی 
و معصومین)ع(، مهدکودکی راه اندازی 
کرده و تربیت دینی و قرآنی کودکان و 

نوجوانان را مورد توجه قرار داده است.
حســن زاهدی حق مسؤول خانه قرآن 
کودک و نوجوان عبدالله بن حسن تبریز 
و مرد 46 ساله ای با تحصیلات حوزوی 
و مطالعات روان شناســی کودک است 
که می توان گفت، شاید تنها مربی مهد 

کودکی در کشور است که در این سن و سال در کلاس کودکان حضور دارد و از سال 1368 
به صورت منظم و پیگیر فعالیت های تربیتی خود را آغاز کرده است.

وی درباره نحوه اجرای برنامه های آموزشی توضیح داد: برای گریز از روش های مرسوم و آزمون 
و خطاهای تربیتی و آموزشی سعی کرده ام از بسته تربیتی خدا و معصومین)ع( استفاده کنم.
وی می گوید: اگر والدین متولی هســتند، کدام مادر را می شناسید که حداقل یک جلد کتاب 
تربیتی زیر هفت سال را خوانده باشد و پاسخ این است که با برگزاری نزدیک به 300 جلسه 
تربیتی این سؤال از خانواده ها پرسیده شده و کمتر از یک درصد یک کتاب کاربردی خوانده 

بودند.
این مربی قرآنی در باره آخرین گام در تکمیل این فرآیند تربیتی می گوید: با توجه به محوریت 
تربیتی اهداف خانه قرآن، کودکان وقتــی توانایی خواندن پیدا می کنند، وارد بازی ترجمه و 
حفظ داســتان های قرآنی شده و در ســنین کودکی با قهرمانان داستان های قرآنی و احکام 

نمادین آشنا می شوند و آن ها را در آینده الگوی زندگی خود قرار می دهند.

در سال 95 صورت گرفت
افزایش ۵۳ درصدی  سفر گردشگران خارجی به حرم حضرت معصومه)س(

پایگاه خبری آستان مقدس حضرت 
معصومــه)س( - قم رئیــس اداره 
امــور بین الملــل حرم حضــرت فاطمه 
معصومه)س( گفت: ویژه برنامه سفیران 
کریمه اهل بیت)ع( و اعزام ســفیرانی به 
اقصی نقاط جهان از قبیل کشــور هلند، 
کانادا، آمریکا، تایلند، ایتالیا، هندوستان و 
پاکستان و اجرای مراسم گوناگون و رایزنی 
و تعامل در راستای فعالیت های فرهنگی و 
دینی ازجمله اقدام های این اداره در عرصه 

بین المللی بوده اســت.کمال ثریا اردکانی افزود: از ابتدای ســال تا پایان آذرماه سال جاری حدود 
17هزار گردشگر خارجی که اغلب از کشورهای اروپایی بوده اند از خدمات متنوع این اداره بهره مند 
شده اند و همچنین این اداره میزبان بیش از 72هزار زائر خارجی در سه بخش عربی، اردو و آذری 
زبان بوده است که البته این آمار مختص مراجعان و زائرانی است که از این اداره خدماتی دریافت 

کرده اند و آمار حضور زائران خارجی در حرم مطهر چند برابر این رقم است.
وی با تبیین مقوله گردشــگری مذهبی و تلاش در راســتای جذب بیشتر این گردشگران گفت: 
امســال افزایش 53 درصدی گردشگران مذهبی نسبت به سال گذشته در حرم بانوی کرامت را 
داشــتیم و در حال حاضر شــهر قم در مسیر گردشگری مذهبی قرار گرفته و باید از این ظرفیت 
بخوبی استفاده شود.رئیس اداره امور بین الملل حرم حضرت فاطمه معصومه)س( خاطرنشان کرد: 
در راســتای معرفی هرچه بیشتر دین اسلام و فرهنگ دینی تا کنون حدود 1200 جلد کتاب به 
زبان های عربی، اسپانیایی، آلمانی، ایتالیایی، انگلیسی، چینی و… گردآوری شده تا به مهمانان و 

گروه های مستعد اهدا شود.

 جشنواره فیلم فجر 
در رشت برگزار می شود

فجر  فیلم  جشــنواره  خبرنگارقدس:  رشــت- 
همزمان با گرامیداشــت دهه مبارک فجر در رشت 

برگزار می شود.
قاســم مصفا، معاون فرهنگ و ارشاد اسلامی گیلان 
افزود: پیش فروش بلیت ها در شهرستان ها از ساعت 
8 صبح دوشــنبه چهارم بهمن ماه آغاز می شــود و 
ســاعت 12 شب پنجشنبه هفتم بهمن ماه به پایان 

می رسد.



به دنبال اعتراض خانم ها

ساخت و ساز در پارک بانوان رشت متوقف شد
خبر

رشت - نرجس غلامپور  تنها پارک بانوان 
در منطقه منظریه رشــت، فضایی امن و آرام 
را برای ورزش دوســتان به وجود آورده است؛ 
بانوانی که حتی از مناطق دورتر شــهر برای 
ورزش و دورهمی های دوســتانه و استفاده از 

فضای سبز به این بوستان می آیند.
چند روزی اســت که بانوان بهره بردار از تنها 
پــارک بانوان رشــت، از گودبرداری مســیر 
پیاده روی این پارک توسط کارگران شهرداری 
نگرانند زیرا مســیر پیــاده روی آن ها با این 

حفاری قطع شده است. 
آن ها بانوانی هستند که در گرمای تابستان و 
در سرمای زمستان همیشه همراه این پارک 
بوده اند و عده ای از حضور روزانه خود در این 
پارک خاطره دارند. در جمع آن ها بانوانانی که 
پای ثابت پارک هستند، مشاهده می شوند که 
سال های زیادی است برای سپری کردن اوقات 
فراغت و ورزش روزانــه به این پارک کوچک 

می آیند. 
پای درد دلشــان که می نشینی از شرایط بد 
اقتصادی و هزینه های سرسام آور باشگاه های 
خصوصی گله دارند و این فضای ســبز بدون 
هزینه را روزنه ای برای حفظ ســامتی شان 

می دانند.

 تنها پارک بانوان رشت 
زیرساخت های مناسب ندارد

پــارک منظریه رشــت که به عنــوان محلی 
برای تفریح بانوان معرفی شــده، در حقیقت 
زیرســاخت لازم را ندارد.وجود ساختمان های 
مسکونی در اطراف پارک و همجواری با مکان 
ورزشی مختص آقایان یکی دیگر از مشکات 

پارک بانوان منظریه رشت است. 
یکی از بانوان ورزشــکار پارک می گوید: من و 
دوســتانم 15 سال است به طور مداوم به این 
پارک می آییم. اینجا را متعلق به خود می دانیم، 
بنابراین پیــش از انجام کنده کاری ها در تنها 
پارک مخصوص بانوان رشــت می بایســت از 

ورزشکاران نظرسنجی می کردند. 
وی می گوید: از طرفی جلوی در ورودی پارک 
یک تابلو »ورود آقایان ممنوع« نصب شــده 
است، اما بارها شاهد بوده ایم که نگهبان جلوی 
در حضور نداشته و بعضی از آقایان وارد پارک 
شده اند که با اعتراض بانوان پارک مواجه شده 

و بیرون رفته اند.
بانوی دیگری می گوید: مشکل دیگر این پارک 
وجود نگهبان مرد است. اگر پارکی مخصوص 
بانوان اســت، پس نگهبان و باغبان های پارک 

هم باید خانم باشند. 

  پروژه پارک مغایرتی 
با ورزش بانوان ندارد 

در همین حال مدیر عامل ســازمان عمرانی 
و بازآفرینی شــهرداری رشت در گفت و گو با 

خبرنگار ما با اشاره به پروژه 
گودبرداری های جدید پارک 
بانوان رشــت می گوید: این 
پــروژه مشــارکتی از طرف 
برنامه  و  ســازمان مدیریت 
ریزی و شهرداری رشت در 
حال اجراست که قسمتی از 
بودجه آن از ســوی سازمان 
برنامــه ریزی  مدیریــت و 
استان تأمین شده و قسمتی 
هم در تعهدات شــهرداری 

رشت است. 
عاطفه چیرانی می افزایــد: ایجاد پروژه پارک 
بانوان منظریه رشــت به درخواست های مکرر 
بانوانی صورت گرفــت که دارای ظرفیت های 
هنرهای صنایع دستی بودند و تمایل داشتند، 
هنرهای خــود را در معرض دید بانوان عاقه 
مند به این حرفه بگذارنــد. از این رو تصمیم 
گرفته شــد که مرکز صنایع دستی ثابت در 
قالب ســاختمان با امکانات فضای سرمایشی 
و گرمایشی در تنها پارک بانوان رشت ساخته 
شود. به گفته وی ابتدا قرار بود 10غرفه صنایع 
دســتی در پارک مستقر شــود، اما سرانجام 

تصمیم گرفتیم برای اســتفاده درست از فضا 
10غرفــه را به صورت تجمیــع در قالب یک 

ساختمان بنا کنیم.
وی ادامــه می دهد: ما نمــی دانیم چرا بانوان 
مانــع کار کــردن کارگران 
پــروژه می شــوند، در حالی 
کــه عملیاتــی شــدن این 
پروژه به نفع بهــره برداران 
از پــارک بانــوان اســت و 
پارکی  به  نمی خواهد  کسی 
کــه متعلق به آن هاســت، 

خدشه ای وارد کند. 
وی اجرای این پروژه را سبب 
افزایش ســرزندگی پارک و 
برای  بیشــتر  جذابیت های 
پــارک با فضــای کارگاهی 
و  می دانــد  فروشــگاهی  و 
می گوید: این پروژه بــا ورزش بانوان مغایرتی 
ندارد و بانوان، منافع ســاخت پروژه را پس از 

اتمام کار پارک لمس خواهند کرد.

 مسیر پیاده روی بانوان اصلاح خواهد شد 
چیرانی در مورد مسیری که برای پیاده روی 
بانــوان قطع شــده، تأکید می کنــد: حتماً 
مسیری جایگزین خواهد شد و چمن حاشیه 
با اصاح برای دسترسی به پیاده روی آماده 

می شود. 

وی می افزاید: شــهرداری تمایل دارد، بودجه 
مشــارکتی اختصاص یافته را برای بهسازی، 
کف ســازی و نصب دســتگاه های ورزشی و 
دیوارچینی پارک، برای بانوان هزینه کند که 
اگر با مقاومت بانوان مواجه شود آن ها مجبورند، 

بودجه را در جای دیگر صرف کنند.
به هر حال بانوان شهر رشت انتظار دارند که به 

خواسته بحق آن ها رسیدگی شود.

 پروژه پارک بانوان رشت مسکوت ماند 
گــزارش خبرنگار قدس آناین حاکی اســت 
در پی اعتراض بسیاری از بانوان و درخواست 
جلوگیری از پروژه  گودبرداری پارک - که بنا 
بود ســاختمان و غرفه های صنایع دستی در 
آنجا ساخته شود- فاطمه شیرزاد عضو شورای 
شهر رشت، مدیر منطقه2 شهرداری و چیرانی 
مدیر عامل سازمان عمرانی و باز آفرینی رشت 
در  بازدید میدانی با نمایندگان مردم گفت و 

گو کردند.
 در این بازدید، بانوان دغدغه ها و نگرانی های 
خود بازگو کردند و قرار شــد تمهیدات ویژه 
ای در این خصوص توســط مسؤولان شهری 

اندیشیده شود.
گفتنی است، گروهی از بانوان معترض به اموال 
پیمانکاران پارک  آسیب رساندند؛ از این رو با  
نظر شهردار منطقه 2رشت این پروژه تا یافتن 

راه حل مناسب مسکوت می ماند.

 کاهش آلاینده ها، 
اولویت نخست محیط زیست

یزد- خبرنگار قدس: مدیرکل مشارکت های مردمی سازمان 
محیط زیســت کشور گفت: کاهش میزان آلاینده ها و بهبود 
ســوخت نیروگاه ها در کانشهرها از اولویت های نخست این 
سازمان است.درویش با بیان اینکه آلودگی هوا سالانه خسارات 
زیادی را به جامعه وارد می کند، از همکاری مسؤولان استان 
یزد در حمایت از پویش »ســه شــنبه های بدون خودرو« 
قدردانــی کرد و گفت: یزد با رونق دوچرخه ســواری در این 

زمینه می تواند، الگویی برای سایر استان ها باشد.

 افزایش 20 درصدی جمعیت بزکوهی 
در منطقه شکار ممنوع اشکورات رودسر

رودسر- خبرنگار قدس: رئیس اداره حفاظت محیط زیست 
رودســر از پایان سرشماری زمستانه حیات وحش در منطقه 
شکار ممنوع اشکورات رودسر و افزایش 20 درصدی جمعیت 
کَل و بزکوهی در این منطقه خبر داد.علی درویشی اظهار کرد: 
در زیستگاه های شــاخص و کوهستانی حیات وحش منطقه 
شکار ممنوع اشکورات، عملیات آماربرداری و پایش وضعیت 
حیات وحش کل و بزکوهی به اتمام رسیده است و حدود 40 
درصد مساحت کوهستانی و صخره ای زیستگاه کل و بزکوهی 

زیرپوشش سرشماری قرار گرفت.

 برگزاری ۱۳0 برنامه 
برای کودکان یزدی در دهه فجر

یزد- خبرنــگار قدس: مدیرکل کانــون و پرورش فکری 
کــودکان و نوجوانان یزد گفت: بیش از 1۳0 برنامه فرهنگی 
و آموزشــی ویژه کودکان یزدی در دهه فجر امســال برگزار 

می شود.

 مخالفت استاندار سیستان و بلوچستان 
با تعطیلی روز پنجشنبه مدارس

ایرانشهر- خبرنگارقدس: استاندار سیستان و بلوچستان 
در شــورای آموزش و پرورش گفت: به دلیل شرایط اقلیمی 
و جمعیت بالای روســتاییان، افزایش هزینه ها و ایجاد توقع 
در دیگر ادارات کل، با تعطیلی روز پنجشنبه ادارات آموزش و 

پرورش مخالف هستیم.
مدیر کل آموزش و پرورش سیستان و بلوچستان هم گفت: در 
صورت تصویب شورای آموزش و پرورش، حداقل یک مدرسه 
در شهرستان های اســتان به نام آیت الله  هاشمی رفسنجانی 
نامگذاری می شــود.وی با بیان اینکه 1600 میلیارد ریال از 
مطالبات معوق سال 88 فرهنگیان پرداخت شده، گفت: 68 
مدرسه با 182 کاس درس با اعتباری افزون بر 26 میلیارد و 

700 میلیون تومان در دهه فجر گشایش می یابد.

 همراهی شهروندان ساروی با پویش 
»نه به پرتاب زباله از خودرو«

 ساری: مدیرعامل سازمان پسماند شهرداري ساري از 
همراهی شهروندان ساروی با پویش »نه به پرتاب زباله 
از خــودرو« خبر داد.بهارفر پویــش »زباله را از خودرو بیرون 
نریزیم« را گامي مهم در این راستا خواند و یادآور شد: پس از 
جلسه با پلیس راهور و سازمان تاکسیراني شهرداري مقرر شد 
براي هر تاکسي دو کیســه زباله و بر چسب هایي مرتبط با 
پویش و یک بروشور توضیحي در نظر گرفته شود.مدیرعامل 
سازمان پسماند شــهرداري ساري به اعزام 120 آموزشگر به 
دبستان های مناطق یک و دو آموزش و پرورش ساری اشاره 
کرد و گفت: در این راســتا بسته هاي فرهنگي نیز در اختیار 
کلیه سازمانهاي شهرداري قرار گرفت تا به مراجعه کنندگان 

اهدا شود.
بهارفر یادآور شــد: با توجه به فرهنگ سازي و اطاع رساني 
صورت گرفته، مراکز محلي جهت مشــارکت در این پویش 

اعام آمادگي کردند.

دادستان ایرانشهر: ریشه بسیاری 
 مشکلات، وجود سلاح های غیرمجاز 

در دست مردم است
ایرانشهر- خبرنگار قدس: فرماندار ایرانشهر گفت: علما، 
معتمدان و سران طوایف، نقش مهمی در تأمین امنیت و حل 

معضات اجتماعی دارند.
نبی بخش داوودی اظهار داشــت: بزرگان طوایف و علما باید 

برای حل مشکات اجتماعی و رفع ناامنی بسیج شوند.
وی با بیان اینکه بســیاری از مشــکات از وجود ساح های 
غیرمجاز در دســت برخی از افراد آغاز می شود، افزود: اسلحه 
غیرمجاز برای منطقه، تبدیل به یک معضل بزرگ شــده که 
باید علما، معتمدان و ریش سفیدان با مسؤولان امنیتی برای 
جمع آوری این ســاح ها همکاری کنند.دادستان ایرانشهر 
نیز در این نشســت با بیان اینکــه 95 درصد قتل ها در این 
شهرستان کشف و عوامل آن دستگیر شده اند، گفت: دستگاه 
قضایی بشدت با مخان امنیتی برخورد می کند.علیرضا خانی 
افزود: علما، معتمدان و ریش سفیدان باید جلوی اختافات 

طایفه ای را بگیرند و افراد مسلح را به دولت معرفی کنند.

۳2 نفر از مدیران کانال های تلگرامی 
مستهجن در هرمزگان دستگیر شدند

بندرعباس: جزئیات تازه از دســتگیری ۳2 نفر از 
مدیــران و اعضای کانال تلگرامی در هرمزگان که به 

انتشار محتویات مستهجن می پرداختند، اعام شد.
حجت الاسام اکبری رئیس کل دادگستری استان هرمزگان 
در تشــریح جزئیات تازه از این دستگیری گفت: این افراد با 
تحریک افراد به انحرافات جنســی، گرایش به مضامین غیر 
اخاقی و ایجاد پروفایل غیر واقعی، به جذب بیش از ۳ هزار 

نفر در کانال های غیراخاقی مبادرت ورزیده بودند.

برگزاری دوره معارفی پاسخ به 
 پرسش های اعتقادی کودکان 
در حرم حضرت معصومه)س( 

میهن- قم: دوره معارفی »مامان! خدا چه شکلیه« با هدف 
پاسخگویی به پرسش های اعتقادی کودکان در آستان حضرت 
معصومه)س( برگزار می شود.به گزارش پایگاه خبری آستان 
مقدس حضرت معصومه)س( هدف از برگزاری این دوره، نشر 
معارف دینی در میان کودکان خردسال است و در آن والدین 
می آموزند که چگونه به جای مقابله با پرسش های کودکان در 
مورد خدا از راه برهان و تصویری سازی شاخصه ها و اوصاف، 

حضرت حق را به کودکان خردسال معرفی کنند.
در این دوره معارفی، انواع برهان های خداشناســی با اتکا به 

سیره امامان معصوم)ع( به والدین آموزش داده می شود.
تدریس این دوره معارفی را حجت الاســام مسلم گریوانی 
از نویســندگان و استادان برجسته حوزه علمیه قم در زمینه 

پاسخگویی به پرسش های اعتقادی کودکان بر عهده دارد.

 راه اندازی نخستین مرکز پیوند کبد 
در بیمارستان رازی رشت

رشــت- خبرنگارقدس: رئیس مرکز فراهم آوری اعضای 
پیوندی دانشــگاه علوم پزشــکی گیان اظهار داشــت: در 
ســال های گذشــته، پیوندها بویژه پیوند کلیه که در گیان 
صورت می گرفــت، از اهداکنندگان زنده بــود، اما مطابق با 
پیشرفت های علمی در جهان صاح است، پیوند اعضا از فرد 
دچار مرگ مغزی صورت بگیرد.دکتر انوش دهنادی مقدم با 
بیان اینکه در سال 87 فقط یک مورد اهدا داشتیم و تا پایان 
92 هیچ گونه اهدای عضوی نداشتیم، گفت: امسال ۳5 مورد 
اهدای عضو فرد دچار مرگ مغزی در بیمارستان رازی به ثبت 
رســید.وی افزود: قسمت اعظم اهدای کلیه در گیان بوده و 
کبدها برای پیوند به شیراز منتقل شده، اما در تاشیم، پیوند 

کبد هم در گیان و بیمارستان رازی راه اندازی شود.
رئیــس مرکز آموزشــی درمانی رازی افــزود: ۳ هزار و 224 
گیانی در سایت اهدای عضو بیمارستان رازی رشت نام نویسی 

و کارت اهدای عضو دریافت کرده اند.

کاهش ۳7 درصدی صید ماهیان 
استخوانی دریای خزر در گیلان

انزلی – خبرنگارقدس: مدیرکل شیات گیان از کاهش ۳7 
درصدی صید ماهیان استخوانی دریای خزر در این استان خبر 
داد.اسحاق شعبانی با اشاره به وضعیت صید ماهی استخوانی 
در گیان گفت: صیادان گیانی از ابتدای فصل صید ماهیان 
استخوانی 496 تن ماهی صید کردند که در مقایسه با بیش از 

700 تن سال گذشته ۳7 درصد کاهش دارد.
وی بیشــترین صید ماهی را از نوع کفال عنوان کرد و گفت: 
ماهی سفید از دیگر گونه های صید شده در گیان بوده و 2۳ 

تن نیز به سایر گونه ها اختصاص دارد.
مدیر کل شــیات گیان با بیان اینکه صیادان تاکنون 10 
میلیارد تومان درآمد داشــته اند، تصریح کرد: شرایط بسیار 

نامساعد هوا از دلایل صید نامناسب در گیان بوده است.

 6000 اصفهانی در آزمون طرح ملی 
تربیت حافظان شرکت می کنند

اصفهان- خبرنگار قدس: رئیس اداره اوقاف و امور خیریه 
ناحیه دو اصفهان گفت: 6000 نفر قرآن پژوه اصفهانی در آزمون 
شفاهی پنجمین دوره طرح ملی تربیت حافظان قرآن کریم 
ناحیه دو اصفهان شرکت می کنند.حجت الاسام و المسلمین 
ســید محمد هادی روح الامینی اظهار داشت: این دوره نیز 
همچون سال های گذشــته در 11 رشته حفظ قرآن کریم، 
معارف قرآن کریم و حفظ موضوعی قرآن کریم در رده های 
سنی گوناگون و با حضور خواهران و برادران در 65 کاس و با 
 همکاری و مشارکت 57 مربی مجرب قرآن کریم شهر اصفهان 

برگزار شد.

قدس: فروش محصولات آلوده کشف رود به نام نیشابور
نیش و نوش: توقع دارین ســبزی فروشــی ها هرروز بگن 

»سبزی فاضابی کشف رود« رسید!
قدس: جریمــه 15هزار تومانی خودروهای فاقد برچســب 

عوارض در مشهد
نیش و نوش:آخــه تو مشــهد این قــدر هماهنگی بین 
دستگاه های اجرایی هســت که پلیس راهور هم در خدمت 

شهرداری انجام وظیفه میکنه!
قدس: بهره برداری از 19تخت روانپزشکی در مشهد

نیش و نوش: با این حجم مشکات روانی مردم، پس به هر 
چندهزار نفر یک تخت میرسه!

قدس:  کشف 726کیلو تریاک از پژو405 در خراسان رضوی
نیش و نوش: اگه اون پژو405 دچار خودســوزی میشــد تا 

شعاع چندین کیلومتری تمام جنبندگان رو نشئه میکرد!
قدس:  حوزه فناوری و علم را با بودجه دولتی نمی توان اداره 

کرد
نیش و نوش: چون دولت واسه اینجور سوسول بازیا بودجه ای 

در نظر نمی گیره!
قدس:  موتورسیکلت هیبریدی در مشهد ساخته شد

نیش و نوش: ولی چون نمیشه باهاش تک جفت پا رو زین 
زد، تو مشهد مشتری نخواهد داشت!

نیش و نوش
سعید ترشیزی

یک شهر یک خبر

سیســتان و بلوچســتان- دلگان پرس    در منطقه ای نه چندان دور از مرکز 
شهرستان دلگان سیستان و بلوچســتان و در کوچه پسکوچه های بی نام و نشان آن، 
از دبســتانی صدای شادی و شــیطنت کودکان به گوش می  رسد؛ کودکانی محروم از 

هرگونه امکانات رفاهی!
مناطق محروم کشــور همواره زیر تیغ بی عدالتی آموزشی قرار داشته اند. دانش آموزان 
مناطق محروم، روستایی و عشایری همواره با کمترین امکانات آموزشی در کاس های 
درس مشــغول تحصیل اند، از تحصیل زیر چادر و کانکس تا در بهترین حالت، درس 

خواندن در کاس های مسقفی که هیچ امکاناتی ندارد.
روســتای گنبد شهرستان دلگان یکی از همین روستاهاست که قدمت مدرسه آن به 

اوایل انقاب باز می گردد که توسط جهاد سازندگی ساخته شده است.
هوا که رو به سردی می رود، دیگر تنها نبود صندلی های زمخت فلزی، دیوارهای نمور 
این به ظاهر مدرسه مشکل به شمار نمی آیند، حالا دیگر سرمای سوزناک کویر حرف 

اول را می زند و شاید مشکل، تنها سردی کاس درس می شود.
بامری یکی از اولیای دانش آموزان مجتمع آموزشی و پرورشی گنبد شهرستان دلگان 
در گفت وگو با خبرنگار »دلگان پرس« با اشــاره به مشــکات و معضات این مدرسه، 
اظهار کرد: این مدرسه سال 1۳62 توسط جهاد سازندگی برای دانش آموزان محروم و 
مستضعف این منطقه ساخته شده است.وی با بیان اینکه دانش آموزان در کاس های 
این مدرسه با معضات و مشکاتی زیادی دست و پنجه نرم می کنند، افزود: کاس ها نه 
تنها میز، صندلی، در، شیشه، سرویس بهداشتی و سایر امکانات آموزشی را ندارند، بلکه 

اصاً به فضاهای آموزشی و پرورشی شبیه نیستند.
بامــری با تأکید بــر اینکه دانش آموزان این منطقه در مــدارس بدون امکاناتی درس 
می خوانند که پدران و مادران آن ها هم ســال ها در آن مدارس تحصیل کرده اند، اضافه 
کرد: فضای بی روح این مدرسه، هیچ عاقه و ذوقی برای ادامه تحصیل در دانش آموزان 

ایجاد نمی کند، همان طور که اکثر پدران و مادران از ادامه تحصیل باز مانده اند.
وی گفت: آیا برای یک روز هم شده، مسؤولان، فرزندان خود را برای تحصیل به چنین 

مکان و فضایی می برند؟
این در حالی اســت که پیش از این مدیرکل نوســازی و تجهیز مدارس سیســتان و 
بلوچســتان گفته بود که بیش از 50 درصد مدارس استحکام کافی ندارند و بازسازی 

آن ها حمایت دولت و خیرین را می طلبد.
علیرضا راشــکی درباره نحوه تأمین گرمای مورد نیاز مدارس سیستان و بلوچستان در 
فصل ســرما اظهار کرد: گرمایش برخی از مدارس با چراغ نفتی اســت و تاکنون برای 

استاندارد سازی گرمایش مدارس 40 میلیارد ریال بودجه اختصاص یافته است. 
وی با بیان این مطلب که بسیاری از مدارس در این استان غیراستاندارد هستند، افزود: 
حتی با وزش باد و زلزله 2 ریشتری بشدت نگران فرو ریختن ساختمان و به خطر افتادن 

سامت دانش آموزان می شویم.

عدالت آموزشی در شرق کشور به کما رفته است

سیلی سرد زمستان بر صورت دانش آموزان محروم دلگان
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پارک منظریه رشت 
که به عنوان محلی 
برای تفریح بانوان 

معرفی شده، در 
حقیقت زیرساخت 

لازم را ندارد
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اراک  تأخیر پنج ماهه در پرداخت حقوق موجب 
شد تا افزون بر 150 نفر از کارگران شرکت هپکو برای 
دومین بار در دی ماه امسال در مقابل استانداری اراک دست 

به اعتراض بزنند.
بــر پایه این گزارش صبح دیروز بــرای دومین بار متوالی در 
ماه جاری کارگران شــرکت هپکو  مقابل اســتانداری اراک 
تجمع کردند تا از استاندار به منظور تعیین تکلیف معوقات 
 خود کمک بگیرند.شرکت هپکو که کار مونتاژ ماشین آلات 
راه سازی را به عهده دارد از سال 51 در اراک مشغول به کار 
است و بنا به گفته کارگران تغییر مالکیت این شرکت از دولتی 
به بخش خصوصی سرمنشاء گرفتاری ها یی است که تاکنون 

به تجمعات و اعتراضات متعدد ختم شده است.
این نخستین باری نیست که کارگران هپکو دست به اعتراض 
می زنند زیرا در ســال 94 نیز در اعتراض به شش ماه تأخیر 
ساختمان مرکزی استانداری شاهد تجمع بسیاری از افراد این 

کارخانه بود.

18 دی امسال نیز گروهی از کارگران این شرکت که بیش از 
5 ماه از حقوق محروم بودند  در میدان مرکزی اراک تجمع 
کردند.بنا بر گفته کارگران مشکات این کارخانه از سال 86 
شروع شــد که بخش خصوصی مدیریت این کارخانه را به 

دست گرفت.

 هپکو بلاتکلیف است
نماینده مردم اراک، کمیجان و خنداب در مجلس در آخرین 
تجمع این کارگران بیانیه ای صادر کرد و در آن یادآور شد: 
شرکت هپکو چندین سال است به لحاظ مالکیتی باتکلیف 
مانده و کارگران این شــرکت نمی دانند طرف حساب آن ها 

برای پیگیری مطالبات و حقوق شان چه کسی است.
به گفته علی اکبرکریمی، مالک این شــرکت عاوه بر اینکه 
حقــوق کارگران را پرداخت نکرده، بدهی خود را بابت خرید 

شرکت هپکو 10 سال است تسویه نکرده است.
کریمی تاکید کرده بود: مدیریت شرکت هپکو مبتنی بر اصول 

سازمان خصوصی نیست.وی همچنین در این بیانیه خواستار 
واکنش سازمان خصوصی سازی نسبت به اقدامات غیرقانونی 
مالک این شرکت شده بود.هر چند که به نظر می رسد خط 
و نشان این نماینده مجلس برای مدیرعامل شرکت هپکو و 
ســازمان خصوصی سازی به جایی نرسیده و شاید از همین 
رو  کارگران این شــرکت در مقابل استانداری گرد آمدند تا 

مشکات خود را پیگیری کنند.

گزارش کوتاه

قدس گزارش می دهد؛

شرکت هپکو اراک روی خط اعتراض



فاطمه معتمدی  خشکســالی های پی در 
پی، کاهش نــزولات جوی بویژه بارش برف، 
هــدر رفــت آب در پی فرســودگی خطوط 
انتقال، کشــت غرقابی، خروج آب های مرزی 
و نبود مصرف بهینه و صرفه جویی، آب را به 
یکی از چالش ها و مســایل بحرانی خراسان 

رضوی بدل کرده است.
در این بین نوک پیکان انتقاد، بیشتر متوجه 
بخش کشاورزی به عنوان بزرگ ترین مصرف 

کننده آب است.
از این رو رئیس ســازمان جهاد کشاورزی با 
حضور در روزنامه قدس به توضیح این مسأله 
و تشــریح وضعیت بخش کشاورزی استان و 
چالش ها و مشکلات فرا روی این حوزه مهم و 

تأثیرگذار پرداخت. 
مهنــدس مزروعی با اشــاره به نقش مهم و 
بی بدیل کشــاورزی در بحث امنیت غذایی 
اظهار داشــت: ســال زراعی 95-94 سال 
موفقی برای استان بود، به طوری که در یک 
قلم 609 هزار تن گندم با 4/1 درصد رشــد 
و افزایش نسبت به ســال قبل خرید انجام 
شد که به این ترتیب، استان، معادل دو برابر 
میانگین کشور خرید گندم به نرخ تضمینی 

داشت.
رئیس سازمان جهاد کشاورزی میزان خرید 
جو در استان در ســال گذشته را 107 هزار 
تن اعلام کرد و افزود: امسال این رقم به 160 
هزار تن رســید که افزایش در همین دو قلم 
گندم و جو حاکــی از افزایش درآمد بخش 

کشاورزی است.
رئیس سازمان جهاد کشــاورزی با اشاره به 
درآمد 97 میلیارد تومانی بخش کشاورزی در 
سال 92 از محصول گندم، این درآمد در سال 
جاری را 780 میلیــارد تومان اعلام و اضافه 
کرد: در راســتای حمایت از بخش کشاورزی 
دولــت با خرید هر کیلو جو به نرخ هزار و دو 
تومــان و در اختیار قــرار دادن آن به قیمت 
720 تومان به کشــاورز گام برداشته است و 
طی دو سال اخیر بیش از 600 هزار تن انواع 
نهاده های دامی تأمین شد و در اختیار بخش 

کشاورزی قرار گرفت.

 خودکفایی در تولید گندم
مزروعی ادامه داد:جهاد کشــاورزی خراسان 
رضوی در بحث حمایت از تولیدات دامی نیز 
با تأمین نهاده های دام، زمینه افزایش تولید در 
بخش گوشت مرغ، گوشت قرمز و تخم مرغ را 
فراهم کرد، به طوری که گرچه در ســال 92 
در بازار وفور گوشت و مرغ خارجی خودنمایی 
می کــرد، اما طی دو ســال بــا برنامه ریزی و 

اســتان  تمهیــدات، 
توانســت نیاز داخل را 
تأمین کند و در برخی 
به  گندم  ماننــد  اقلام 

خودکفایی برسد.
ایــن مقام مســؤول با 
اشــاره بــه اقدام های 
انجام شده در خصوص 
تنظیم بازار محصولات 
راهبردی  کالاهــای  و 
کشاورزی تصریح کرد: 
با هــدف جلوگیری از 

نوسان های شدید قیمت زعفران تلاش شد، 
این محصــول با خرید توافقــی بین 5 تا 6 

میلیون تومان در بازار عرضه شود. 
مزروعــی در ادامه به موضــوع آب در بخش 
کشــاورزی پرداخــت و خاطرنشــان کرد: 
توسعه و کشــت گلخانه ای اولویت اول جهاد 
کشاورزی با هدف مصرف بهینه آب است که 
البته تحقق کامــل آن نیازمند توجه به بنیه 
اقتصادی تولیدکنندگان است چرا که مردم 
در حوزه ای حاضر به ســرمایه گذاری هستند 
که فعالیت در آن حرفه صرفه اقتصادی برای 

آنان به همراه داشته باشد.

 اعتبار 170 میلیارد تومانی
 برای آبیاری تحت فشار

وی با بیان اینکه جهاد کشاورزی استان یک 
بسته و برنامه توسعه ای برای افزایش بهره وری 
آب از جمله افزایش در واحد سطح کشت در 
نظر گرفته است، گفت: در بحث مکانیزاسیون، 
امســال 78 میلیارد تومان تسهیلات در نظر 

گرفته شــده است. در دو سال اخیر 25 هزار 
هکتار آبیاری تحت فشــار اجرا شد و امسال 
170 میلیارد تومان برای توسعه شبکه آبیاری 
تحت فشار در نظر گرفته شده است و در کنار 
آن 100 میلیارد تومان برای انتقال آب با لوله 
تا مزرعه نیز ابلاغ شده است که تخصیص آن 
100 درصدی است و اکنون کار در مراحلی 

مانند تعیین سهم شهرستان ها قرار دارد.
جهاد  ســازمان  رئیــس 
کشاورزی خراسان رضوی 
با تأکیــد بر اینکه مصمم 
کشت های  تمام  هستیم، 
محصولات  جات،  صیفی 
جالیزی و سبزی به سمت 
سوق  گلخانه ای  کشــت 
یابد، افزود: با این روش ها 
می توان از پرت و مصرف 
بی رویه آب جلوگیری کرد 
و نکتــه قابل توجه اینکه 
تسهیلات  مهم  این  برای 

300 میلیارد تومانی لحاظ شده است.

  موانع توسعه کشت گلخانه ای
مزروعی درباره موانع توسعه کشت گلخانه ای 
اظهار داشت: یکی از موانع، مجوزهاست. در 
واقع از بخش کشــاورزی ســند ششدانگ 
طلب می کنند، در حالی که کشــت گلخانه 
مشــمول تغییر کاربری و نیازمند این همه 
قانون نیســت. با این حال اکنــون نیازمند 
اخذ مجوزهــا از مراکزی ماننــد دفتر فنی 
استانداری، فرمانداری و مسکن و شهرسازی 

است.
وی با اشاره به اینکه کشت گلخانه ای بشدت 
در کاهش مصرف آب تأثیرگذار است، یادآور 
شــد: این طرح به طور حتم باید در خراسان 

رضوی اجرایی شود.
وی در بخــش دیگر با بیــان اینکه در طول 
برنامه پنجم توســعه 34/6 درصد اعتبارات 
عمرانی اســتان به بحث تأمین آب شــرب 
اختصاص یافــت، افزود: از ایــن میزان 70 
درصد فقط به آب شرب مشهد داده شد، در 

مقابل، سهم سازمان جهاد کشاورزی با همه 
زیر مجموعه های تابعه آن مانند دام پزشکی 
و منابع طبیعی از بودجه اســتان 6/8 درصد 
است که آنچه به حوزه آب و بخش کشاورزی 

رسید، کمتر از یک درصد بوده است.

  وجود 3 هزار و 300 روستای
 خالی از سکنه

رئیس ســازمان جهاد کشــاورزی در ادامه 
خاطر نشــان کرد: در حــال حاضر 3 هزار و 
300 روســتای استان خالی از سکنه است و 
در مقابل، جمعیت حاشیه کلانشهری مانند 
مشهد دو برابر شده است و البته این نتیجه 
قرار داشتن کشاورزی در اولویت چهارم بعد 
از گردشــگری، خدمــات و صنعت و معدن 
است، در حالی که گردشگری به سبب وجود 
حرم مطهر امام رضا)ع( تنها خاص مشــهد 
اســت، ولی شــهرهای دیگرمانند سبزوار و 
نیشــابور ظرفیت گردشگری بالایی ندارند با 
این حال کشــاورزی در این شــهرها نیز در 

اولویت چهارم قرار گرفته است.

 انتقاد از آب منطقه ای
وی با بیان اینکه برنامه های شرکت آب منطقه ای 
در راستای حذف کشــاورزی است، گفت: این 
شرکت با نصب کنتور هوشمند می گوید 6 ماه 
باید کنتور خاموش باشد و این یعنی تولید نصف 
در حالی که روستایی نمی تواند با متوقف شدن 

6 ماه تولید زندگی کند.
وی با تأکید بر اینکه سیاســت وزارت نیرو و 
آب منطقه ای با نصب کنتورهوشمند منجر به 
تعطیلی روستاها خواهد شد، اضافه کرد: باید 
بهره وری آب را افزایش داد و ســرمایه گذاری 
کرد تا میزان تولید در واحد سطح افزایش یابد.

وی با اشــاره به امکان برداشــت 450 تن 
گوجه فرنگی در یک هکتار کشت گلخانه ای 
در مقابل برداشــت 30 تن در همین میزان 
زمین در مزرعه تصریح کرد: با توسعه کشت 
گلخانه می توان مصرف آب را تا یک بیستم 

کاهش داد.

روی خط حادثه

خبر

سلام مشاور
  بی اعتمادی در زندگی 

با سلام، زنی 36 ساله هستم که 10 سال پیش ازدواج کردم. 
مشــکل من این است که خیلی همسرم را دوست دارم ولی 
مدام فکر می کنم که ایشــان مرا دوست ندارد و ممکن است 
به من خیانت کند، در صورتی که تا الان هیچ مورد مشکوکی 
از او ندیدم. این افکار هم مرا عذاب می دهد و هم همسرم را. 
دلم می خواهد همان قدر که من به او وابسته هستم، او هم به 
من وابسته شود و ابراز محبت کند. لطفاً راهنمایی بفرمایید که 

چگونه بفهمم همسرم مرا دوست دارد؟ متشکرم.
 زهره نخعی کارشناس ارشد روانشناسی

با ســلام، شک کردن به علاقه همســر در مقاطعی از زمان 
بوجود می آید و زوجین تمایل دارند از میزان علاقه و دوستی 
همسرشان آگاه شــوند. ولی در مورد شما این بی اعتمادی 
باعث بروز افکار منفی و وسواس گونه شده و اگر اقدام به رفع 
این مشکل نکنید، زندگیتان را ویران خواهد کرد. به محض 
اینکه بی اعتمادی وارد زندگی مشترک شود، احترام و علاقه 
از در دیگر خارج می شوند. ترس ها و نگرانی های شما، باعث 
ایجاد فاصله و از بین رفتن صمیمیت میان شما و همسرتان 
خواهد شد. پشت حرف های شما نیز احساس مالکیت مطلق 
نسبت به همسرتان وجود دارد. از طرفی این حس منجر به 
یک ترس درونی شده است. ترس از دست دادن همسر، این 
ترس ها، در نهایت باعث تباهی زندگیتان می شــوند. توصیه 
می کنم علت این نگرانی ها را در خود جست وجو کنید و عزت 
نفس خدشه دار شده خود را بازیابی کنید. اگر شما به خودتان 
و احساساتتان اطمینان داشته باشید، دیگر به علاقه همسرتان 

شک نخواهید کرد.  
خوانندگان گرامی! شما می توانید پرسش های خود را 
از مشاور روزنامه به سامانه 300072305 پیامک کنید. 
پرسش های شــما پس از بررسی توسط مشاور پاسخ 

داده خواهد شد.

 517 کیلومتر از راه های
خراسان جنوبی برف روبی شد

بیرجند-خبرنگار قدس: معاون راهداری اداره کل راهداری 
و حمل ونقل جاده ای اســتان خراســان جنوبی  گفت: 48 
دســتگاه ماشــین آلات راهداری و بــرف روب در محورهای 
مواصلاتی این استان مستقر هستند و 517 کیلومتر از راه های 

استان برف روبی شده است. 
ابراهیم کریم پور فرد در بازدید از مرکز مدیریت راه های استان 
خراسان جنوبی اظهار داشت:با تلاش راهداران در حال حاضر 
تمام محورهای مواصلاتی اســتان باز است و تردد به صورت 

عادی در آن جریان دارد.

   استقبال بانوان منطقه چهار از طرح 
صبح، ورزش و زندگی

قدس: همزمان با اجرای طرح صبــح، ورزش، زندگی برای 
بانوان منطقه چهار، از ابتدای سال 95 بیش از 160 هزار نفر 

در این طرح حضور داشتند.
ســید کمال الدین شــاهچراغی با بیان اینکه از ابتدای سال 
جاری کلاس های ورزش صبحگاهی و آمادگی جسمانی در 
قالب طرح صبــح، ورزش، زندگی برای بانوان برگزار گردیده 
است، گفت: تأمین سلامت بانوان که ارتقای سلامت خانواده 
و در نتیجه جامعــه را در پی دارد باید به عنوان یک اولویت 
در مدیریت شهری محسوب گردد.  شاهچراغی تصریح کرد: 
براســاس این طرح تمامی اماکن ورزشی شهرداری منطقه 
چهــار هر روز صبح به جز روزهای تعطیل از ســاعت 7 الی 

8 صبح به صورت رایگان در اختیار شهروندان قرار می گیرد.

رئیس سازمان جهاد کشاورزی خراسان رضوی در تحریریه قدس:

  دستگیری 135 خرده فروشعملکرد آب منطقه ای در راستای حذف کشاورزی است
 مواد مخدر در خراسان رضوی

قدس: فرمانده انتظامی خراسان رضوي از اجرای دو عملیات 
گسترده مقابله با عاملان توزیع مواد مخدر در مشهد و دیگر 
شهرهای خراسان رضوي و کشف بیش از 194 کیلوگرم مواد 

افیونی خبر داد.
ســردار »بهمن امیری مقدم« با اعلام این خبر گفت: مرحله 
دیگری از طرح مقابله با عامــلان تهیه و توزیع مواد مخدر 
در مشهد و دیگر شهرهای استان خراسان رضوي با مطالعه 
گزارش مردمی و اقدام های اطلاعاتی در دو عملیات گسترده 

به اجرا گذاشته شد. 
وی افزود: تیم های گشتی پلیس مبارزه با مواد مخدر استان 
در مرحله اول این عملیات ضربتی 61 متهم را دســتگیر و 
قریب به 171 کیلوگرم مــواد مخدر را که 169 کیلوگرم از 

آن ها تریاک بود، کشف کردند.
وی خاطرنشــان کــرد: در مرحلــه دوم ایــن عملیات 74 
خرده فروش دیگر دســتگیر شــدند و پلیــس بیش از 24 
کیلوگرم مواد افیونی که 14 کیلو و 300 گرم از آن تریاک و 
الباقی شیشه، حشیش و هروئین فشرده بود به همراه 109 

عدد قرص های روانگردان کشف کرد.

 واژگونی پراید 4 مصدوم برجای گذاشت
قدس: واژگونی یک دســتگاه پراید در قوچان چهار مجروح 

برجای گذاشت.
سرهنگ رضا قدمگاهی فرمانده انتظامی شهرستان قوچان 
با اعلام این خبر گفت: سه شنبه گذشته یک فقره واژگونی 
خودرو در محور چکنه به سمت قوچان )روبه روی روستای 
کلاته عظیم( به مرکز 110 اعلام شــد و بلافاصله تیمی از 
مأموران انتظامی پاسگاه دوغایی این فرماندهی به همراه دیگر 

نیروهای امدادی برای بررسی موضوع به محل اعزام شدند.
وی افزود: در بررسی عوامل انتظامی در محل حادثه مشخص 
شــد، یک دستگاه پراید با چهار سرنشین از جاده منحرف و 

واژگون شده است.
ســرهنگ قدمگاهی تصریح کرد: در این حادثه سرنشینان 
خــودرو به نام هــای عبدالله )28ســاله(، مراد)27ســاله(، 
محمدرضا)32ســاله( و مجید )29ساله( مجروح و با کمک 

نیروهای امدادی به بیمارستان منتقل شدند.
وی خاطرنشان کرد: کارشناس پلیس راه علت تامه سانحه را 
خواب آلودگی راننده پراید و ناتوانی در کنترل وسیله نقلیه 

اعلام کرده است.

  کشف 54 کیلو تریاک از کامیون

قدس: پلیس شهرســتان داورزن در عملیاتی مشترک در 
بازرسی از یک دستگاه کامیون کشنده 54 کیلو تریاک کشف 

کرد.
سرهنگ ســیدجمال معتمدالشــریعتی فرمانده انتظامی 
شهرســتان داورزن با اعلام این خبر گفت: با کسب خبری 
مبنی بر قاچاق مواد مخدر از استان های جنوبی با یک دستگاه 
کامیون کشنده )دانگ فنگ( از طریق محورهای مواصلاتی 
شهرســتان داورزن، تیمی از پلیس مبارزه با مواد مخدر این 
فرماندهی با همکاری پلیس مبارزه با مواد مخدر استان وارد 

عمل شدند.
وی افــزود: مأموران پلیس مبارزه با مــواد مخدر با کنترل 
محورهای مواصلاتی کامیون مورد نظر را که با یک دستگاه 
پژو405 هدایت می شد در ورودی شهر داورزن شناسایی و با 

علایم هشدار دهنده متوقف کردند.
سرهنگ معتمدالشریعتی اظهار داشت: مأموران پلیس پس 
از انتقال خودروها به مقر انتظامی در بازرسی دقیق کامیون 
کشنده مقدار 54 کیلو و 400 گرم مواد مخدر از نوع تریاک 
را که به طرز ماهرانه ای در بدنه خودرو جاســازی شده بود، 

کشف کردند.
وی با اشــاره به توقیف خودروها خاطرنشــان کرد: در این 
خصوص چهار نفر )ســه مرد و یک زن( دســتگیر و پس از 
بازجویی با تشــکیل پرونده برای ســیر مراحل قانونی روانه 

دادسرا شدند.

  واژگونی میکسر بر اثر نشست زمین
در خیابان کاشانی مشهد روز گذشته

قدس  سلامت تمامی محموله های گوشت مرغ و تخم 
مرغ تحت نظارت دامپزشکی در بازار توسط دامپزشکی 

تضمین می شود.

رئیس اداره نظارت بر بهداشــت عمومــی و مواد غذایی 
اداره کل دامپزشکی خراسان رضوی با اعلام این مطلب 
اظهار داشــت: با توجه به بروز بیمــاری آنفلوانزای فوق 
حاد پرندگان در برخی از استان های کشور، نگرانی هایی 
از بابت ســلامت مصرف گوشت مرغ و تخم مرغ در بین 
برخی شهروندان ایجاد شده است، از این بابت به تمامی 
مصرف کننــدگان فرآورده های طیور اطمینان می دهیم 
سلامت تمامی گوشت مرغ و تخم مرغ های تحت نظارت 

دامپزشکی مورد تأیید این مجموعه است. 
دکتر جعفر عطار باشــی اعلام داشــت: استان خراسان 
رضوی در ســایه افزایش مراقبت از بیماری ها در مزارع 
پرورشی طیور، افزایش نظارت بهداشتی بر کشتارگاه های 

طیور و همچنین اعمال قرنطینه جدی در مبادی ورودی 
اســتان، با موفقیت توانسته اســت تا کنون از بروز این 
بیماری در واحدهای پرورش مرغ گوشــتی و تخمگذار 
جلوگیری نماید، لذا امید اســت با همکاری مرغداران و 
تولید کنندگان با اداره کل دامپزشــکی استان، همچون 

گذشته از بروز بیماری در آینده نیز جلوگیری شود.
وی افزود: شــایعات مطرح همچون جذام مرغی و ... نیز 
کاملاً بی پایه بوده و چنین بیماری در مرغان وجود ندارد. 
زخم های کف پایی مرغان گوشتی در اثر تحریک پای مرغ 
توسط بستر پرورش بوده ویک زخم عادی است که منجر 
به ضبط گوشــت مرغ نمی شود بلکه پای مرغی که زخم 

کف پایی دارد حذف می گردد. 

تکذیب جذام مرغی!

خبر

بیرجند- خبرنگار قدس   استاندار خراسان جنوبی گفت: 
با پیگیری هایی صورت گرفته 500 میلیارد ریال اعتبار برای 
اجرای پروژه دو بانده کــردن محور ارتباطی بیرجند - قاین 

اختصاص یافته است.
 ســید علی اکبر پرویزی در دیدار با  اعضای شورای اسلامی 
استان اظهار داشــت: در بخش بهداشــت و درمان در چند 
ماه اخیر 80 میلیارد تومان تجهیزات و منابع مالی به اســتان 

اختصاص داده شده است .
وی افزود: در مرحله دوم واگذاری قیر رایگان به شهرداری ها، 
4 هزار تن قیر نیز در اختیار شــهرداری های استان به منظور 

آسفالت و بهسازی معابر شهری و روستایی قرار گرفته است.
وی به تقویت ارتباط شــوراهای فرادستی با شوراهای پایین 
دســتی در شهر، روستا و شوای عالی اســتان ها اشاره کرد و 
گفت: قطعاً این تقویت ارتباط منجر به ایجاد حس همدلی و 

بهبود اوضاع در تمامی زمینه ها خواهد بود.
وی با بیان اینکه تسهیل در رسیدگی به پرونده های کمیسیون 
ماده 5 در دستور کار است، گفت: با اقداماتی که در این زمینه 
صورت گرفته این کمیسیون به روز شده و هیچ پرونده ای برای 

رسیدگی در این کمیسیون باقی نمانده است.
وی با بیان اینکه با تکیه صرف بر اعتبارات استانی نمی توان به 
اهداف توسعه ای استان دست یافت، ادامه داد: در چند ماه اخیر 
چند برابر اعتبارات مصوب استانی با پیگیری هایی که صورت 
گرفت توانستیم از محل ردیف های متمرکز ملی برای استان 

اعتبار جذب کنیم.
وی بــا بیان اینکه مدیران نیز همین رویه را باید دنبال کنند، 

ادامه داد: مدیران باید با سفر به شهرستان های استان ضمن 
بررسی مسائل و مشکلات شهرستان ها از نزدیک برای حل و 
فصل آن ها برنامه ریزی جدی تری داشته باشند چرا که این امر 

از سوی استانداری مورد ارزیابی قرار خواهد گرفت.
استاندارخراســان جنوبــی افــزود: برخلاف ایــن امر در 
بخش های مختلف اقدامات بســیار مناسبی صورت گرفته 
که باید به نحو مطلوب و مناسب از سوی مدیران به اطلاع 

مردم استان برسد.
وی ادامه داد: با پیگیری هایی که صورت گرفت موفق شــدیم 
علاوه بر اعتبارات اســتانی 100 میلیــارد ریال اعتبار نیز در 
لایحه بودجه سال آینده در نظر گرفته شود که می تواند کمک 
مستمر بسیار مناسبی برای توسعه زیرساخت های استان در 

بخش های مختلف باشد.
وی با بیان اینکه در بحث انتقال آب به استان در کوتاه مدت و 
بلند مدت پیگیری های بسیار خوبی در دست اجراست، گفت: 
در بحث اتصال اســتان به خط ریلی راه آهن سراســری نیز 
پیگیری های بسیار مناسبی صورت گرفته که مردم استان به 

تدریج آثار آن ها را در آینده مشاهده خواهند کرد.

س
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عک

در حال حاضر 3 هزار و 300 
روستای استان خالی از سکنه 

است و در مقابل، جمعیت 
حاشیه کلانشهری مانند مشهد 

دو برابر شده است

بــرش

روز بازار مشهد

نرخ طلا و سکه
قیمت در سطح شهر

)تومان(

115/400

1/185/000

1/140/000

605/000
315/000

3/900

هر گرم طلای 18 عیار

سکه تمام طرح جدید
سکه تمام طرح قدیم

نیم سکه

ربع سکه
دلار

1500

4/500

24/500

5/300

6/100

1300

1/600

2/950

7/200

7/900

10/300

9/700

7/200

6000
30/000

38/500

34/000

4/300

سیب زمینی

پنیر 400 گرمی )پگاه(

روغن نباتی ذرت )لادن(

روغن مایع )لادن(

گوشت مرغ )استقلال(

پیاز زرد )متوسط(

گوجه فرنگی

شکر

عدس کانادایی

لوبیا قرمز

لپه )نخود خارجی(

نخود )کرمانشاهی(

برنج پاکستانی )درجه 1(

برنج هندی )دانه بلند( درجه 1
گوشت گوسفندی )لاشه(

گوشت گوسفندی )ران بدون چربی(

گوشت گوساله )سردست(

تخم مرغ

نوع کالا
قیمت در سطح شهر

)تومان(

استاندارخراسان جنوبی خبر داد

اختصاص  500 میلیارد ریال اعتباربرای دو بانده کردن محور بیرجند - قاین 
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زاویه تصویر



عضو مجمع نمایندگان خراسان رضوی:

حاشیه نشینی در شهرها مساوی نابودی روستاهاست
نماینده  بردسکن- خبرنگار قدس  
مردم بردسکن در مجلس شورای اسلامی 
از هزینه کرد تمامی بودجه های اســتان 
برای حاشیه نشینی شــهر مشهد انتقاد 

کرد. 
دکتــر بهــروز بنیــادی در جمــع بهره 
بــرداران بخــش کشــاورزی، فرماندار و 
شــماری از روســای ادارات شهرســتان 
بردسکن گفت: خوشــبختانه شهرستان 
بردســکن معضل حاشیه نشــینی ندارد 
و به ایــن مهم اعتــراض داشــته ام که 
 چــرا تمامــی بودجه های اســتان صرف 

حاشیه نشینی شهر مشهد می شود. 
وی عنــوان کرد: ایــن مهم زنگ خطری 
برای کشور است و اگر این روند همچنان 
ادامه پیدا کند کشــاورزی روستاها را از 

خواهیم  دســت 
داد. 

کمیسیون  عضو 
بهداشت و درمان 
افــزود:  مجلس 
دولــت  اگرچــه 
تمامــی خدمات 

و زیرساخت های لازم را به روستاها برده 
اســت اما وقتی در روستا درآمدی وجود 
نداشته باشد امکانات نمی تواند پاسخ نیاز 

آنها را بدهد. 

  اشتغال زایی پایدار در روستاها
عضو مجمع نمایندگان خراســان رضوی 
از توجه جدی دولت و سرمایه گذاری در 
برنامه ششم توسعه در این بخش خبرداد 
و گفت: دولت به دنبال ایجاد اشتغال زایی 

پایدار در روستاها است. 
دکتر بنیادی عنوان کــرد: هر دهیاری و 
یا شــورای اســلامی که بتواند یک طرح 

اشتغال زایی برای پایداری روستای خود 
تهیه کند دولت ایــن آمادگی را دارد که 
تا سقف 100 میلیون تومان تسهیلات با 

بهره پایین پرداخت کند. 
وی اظهارداشــت: متقاضیان اجرای این 
طرح فقط تا 15 بهمن فرصت دارند تا از 
مزایای آن برخوردار شوند. وی در بخش 
دیگری از مطالبش از اختصاص 70 درصد 
بودجه عمرانی سال آینده کشور به بخش 
کشاورزی خبرداد و گفت: عمده این اعتبار 
در حوزه تقویت خاک و اجرای طرح های 
آبخیزداری و سیســتم های نوین آبیاری 

صرف می شود. 

وی با اشــاره به کویری بودن بردســکن 
گفت: بحث کویر واقعاً تهدید جدی برای 
روســتاها اســت چرا که با از بین رفتن 
تاغزارهای کویر، بردســکن به کانون گرد 
و غبارها تبدیل شــده است و این مهم به 
روستاها کشیده شده و کشاورزان منطقه 

دچار ضرر و زیان می شوند. 
نماینده مــردم بردســکن با اشــاره به 
محدودیت منابع آبی از کشاورزان خواست 
از توســعه مزارع و باغات خود و کشــت 

محصولات پر آب طلب پرهیز کنند. 
وی همچنین با اشــاره بــه خرده مالکی 
شــدید در منطقه بر اجرای طرح تجمیع 

اراضی کشــاورزی تاکید کــرد و گفت: 
تجمیع اراضی باعث می شــود تا از منابع 
موجود بهترین بهره وری را در راســتای 

ارتقای بخش داشته باشیم. 
وی اجرای طــرح خاموش کــردن چاه 
موتورهــای کشــاورزی را معضلی برای 
کشــاورزان دانســت و گفت: متاسفانه با 
خاموشــی چاه موتورها عمــلا تولید نیز 
تعطیل می شــود. عضو فراکســیون امید 
افزود: نگاه دولــت تدبیر و امید به بخش 
کشاورزی یک نگاه امیدوارانه بوده و است 
و در آینده نزدیک ره گشای خودکفایی در 

خیلی از محصولات خواهیم بود.

هادی زهرایی  فرماندار قوچان در نشســت شوراهای 
اســلامی،  دهیاران و معتمدین دهستان قوچان عتیق با 
مسؤولان شهرستان در روستای شــهرکهنه، با گلایه از 
وزیر کشور گفت: وی که داماد ما قوچانی هاست و خدمت 
ایشان هم تا کنون دوبار رسیده ایم  و از او خواسته ایم که 

ما را از تناقض روستای شهرکهنه در آورد.
 وی ادامه داد: وزیر کشور ارتقای دهستان قوچان عتیق به 

شهررا پذیرفته و در این باره قول داده است.
علیرضا قامتی افزود: در بحث تقسیمات کشوری، مطالبات 

زیادی در ســطح کشور وجود دارد و در سر راه این بحث،  قوانین باید اصلاح می شد. 
اما وزیر کشور به ما قول داده است تا روستای شهرکهنه و آلماجق به دو شهر تبدیل 
شــوند که این موضوع در دولت نیز مصوب شده است و با پیگیری های ما، امیدواریم 

این امر بزودی محقق شود.
وی ادامــه داد: یکــی از پایه های اقتــدار نظام جمهوری 
اســلامی ایران، حضور حداکثری مردم  در انتخابات است 
و جدای از هرگونه هیاهوی سیاسی، اما با اخلاق سیاسی، 
وارد عرصه انتخابات شویم و حضور حداکثری داشته باشیم 
تا مسؤولان نظام در عرصه بین المللی حرفی برای گفتن 
داشــته باشند که  این حضور حداکثری باعث اقتدار نظام 

شده و می شود.
وی ادامه داد: آگاهی داشتن از مسؤولیت ها بسیار مهم است و 
یک عضو شورا باید چه ویژگی داشته باشد و به وظایف خود آشنا باشد و ما وقتی از 
یک عضو شورا گلایه می کنیم، خود ما آن را انتخاب کرده ایم و با یک انتخاب آگاهانه 

می توانیم سرنوشت روستاها را تعیین کنیم .

 در نشست شوراهای اسلامی  دهیاران مطرح شد

گلایه فرماندار قوچان از وزیر کشور

حادثه روز

رخ در رخ

خبر

آب و هوا
  بارش پراکنده باران از روز جمعه در 

خراسان رضوی
قدس: اداره کل هواشناســی خراسان رضوی اعلام کرد: بر 
اساس تحلیل نقشــه ها و مدل های هواشناسی برای امروز 

جوی نسبتاً پایدار برای استان پیش بینی شده است.
براســاس این پیش بینی از بعدازظهر امــروز با عبور امواج 
ناپایدار از روی استان، ابرناکی افزایش یافته و بتدریج از روز 
جمعه بارش پراکنده باران در سطح استان آغاز خواهد شد 
که در ساعات شــب به دلیل برودت هوا بارش ها در نواحی 

سردسیر استان به صورت برف و باران خواهد بود. 
همچنین طی این مدت شــرایط برای تشکیل مه و کاهش 

دید در بخش هایی از استان فراهم است.
هوای امروز مشــهد نیز کمی تا قســمتی ابری همراه با مه 
رقیق صبحگاهــی در طول روز غبارآلــود گاهی وزش باد 

پیش بینی شده است.
حداقل و حداکثر دما نیز در شهر مشهد برای امروز به ترتیب 

1- و 12 درجه سانتیگراد بالای صفر پیش بینی می شود.

خبر
مدیر کل محیط زیست:

  پای ریزگردها به بجنورد هم باز شد!
بجنورد- خبرنگار قدس: مدیر کل حفاظت محیط زیست 
خراســان شمالی گفت: خوشبختانه در استان هنوز مشکل 
بحرانی آلودگی هوا نداریم، اما از نظر شــرایط توپوگرافی و 
روند روبه رشــد مصرف سوخت های فســیلی خودروها در 

شرایط حساسی هستیم.
ســید اصغر مطهری در جلســه کارگروه مخاطرات زیست 
محیطی استان افزود: بیش از 90 درصد مخاطرات را بلایای 
طبیعی تشکیل می دهد که به حوزه محیط زیست مربوط 

بوده و این موضوع، آمادگی در حوزه استانی را می طلبد.
وی اظهار داشت: تغییر اقلیم باعث ایجاد مخاطرات زیست 

محیطی شده و بحث ورود ریزگردها، گرم شدن کره زمین 
و آلودگی هوای شهرهای بزرگ از جمله مخاطراتی است که 

گریبانگیر جامعه جهانی شده است.
وی با بیان اینکه در ســال 95 ریزگردهــا در چند مرحله 
موجب آلودگی هوای اســتان شد، افزود: ما در حال مطالعه 
بر روی کانون های ریزگردی هستیم که استان را تحت تأثیر 

قرار می دهد.
وی خاطرنشــان کرد: خارج کردن خودروهای فرســوده، 
اســتفاده از خودروهای عمومی و اســتفاده از دوچرخه به 
عنوان وســیله نقلیه سالم می تواند در کاهش آلودگی هوا و 

ترافیک شهری بسیار مثمر ثمر باشد.
مطهری اظهار داشت: در بحث استفاده از دوچرخه و ایجاد 
فرهنگ دوچرخه ســواری گام های ابتدایی را برداشته ایم و 
امیدواریم با حمایت دســتگاه های دولتی شــاهد گسترش 

فرهنگ استفاده از دوچرخه در استان باشیم.
وی با بیان اینکه پیشــروترین دســتگاه دولتــی در حوزه 
استفاده از دوچرخه و گســترش فرهنگ دوچرخه سواری 
در استان خراسان شمالی استانداری است، افزود: طرح »سه 
شــنبه های بدون خودرو« همگام با کل کشور در استان نیز 
آغاز شده است و تاکنون علاوه بر استانداری، ادارات محیط 
زیست و شرکت گاز استان و برخی از شهرداری ها اقدام های 

خوبی را در این زمینه انجام داده اند.

یک مسؤول به قدس خبر داد
پیاده  راه زائر لنگ اعتبار

 هادی زهرایی: مدیر ساخت و توسعه راه هاي اداره کل راه 
و شهرســازي خراســان رضوي گفت: تکمیل پیاده راه زائر 
مسیر نیشابور - مشهد  نیازمند اعتبار و توجه ویژه مسؤولان 

استان است.
محمد پارســا  در گفت وگو با خبرنگار ما افزود: در راستاي 
خدمات  رساني به زائران پیاده، مطالعات پیاده  راه از نیشابور 
به طرف باغچه حد فاصل جوادیه تا باغچه در اسفندماه 93 

به مهندسین مشاوربخش خصوصی  ابلاغ شد. 
وي ادامه داد: در این راســتا و پس از برگزاري جلسات و با 
هماهنگي و دستور معاون هماهنگي و مدیریت امور زائرین 
استانداري خراسان رضوي و تصویب کلیات طرح، مطالعات 
طراحي تفصیلي توسط مهندسین مشاور انجام  و در نهایت 

مسیر به 6 قطعه تقسیم شد.
مدیر ســاخت و توســعه راه هاي اداره کل راه و شهرسازي 
خراســان رضوي افزود: قطعــه اول و دوم هرکدام به طول 
11 کیلومتر و قطعه سوم به طول هشت کیلومتر با مجموع 
اعتبار 80 میلیارد ریال حد فاصل روستاي جوادیه به باغچه 
تا کیلومتر 30، صددرصد تکمیل شده، قطعه چهارم پروژه 
نیز به طول 13 کیلومتر در همین مســیر در حال برگزاري 
مناقصه است و اعتباري بالغ بر 50 میلیارد ریال براي آن در 

نظر گرفته شده است.
وي ادامه داد: قطعه پنجم ایــن پروژه به طول بیش از 11 
کیلومتر از شهرستان نیشابور به سمت بخش جوادیه است 
که در حال مطالعه مي باشد، قطعه ششم پروژه نیز به طول 
5/11 کیلومتر مي باشد که در ادامه همان مسیر تا کیلومتر 
32 است. که برای تکمیل این قطعات نیازمند اعتبار و توجه 

ویژه مسؤولان استانی  و کشوری هستیم.

 علیرغم درخواســت های مکرر ســپرده گذاران کاسپین 
شــاخه بدر توس دو سال است که ســپرده ها بلوکه شده 
بــا توجه به مشــکلات پیش آمــده برای ســپرده گذاران 

خواهشمندیم صدای ما را به گوش مسؤولان برسانید.
915...9022

 لطفا از میادین تره بار گزارش دقیقی تهیه کنید که سبزی 
های خود را حقیقتا از نیشابور آورده اند که با دیدن بارنامه و 
مدارک قابل اثبات است وگرنه از مزارع کشف رود است که 

آلوده و غیر قابل خوردن است.
915...2722

 در تربــت حیدریه بابت قبض گاز بــالای صد هزار تومان 
بدون اخطار قطع مأمور می فرستند گاز را قطع می کنند. چرا؟ 
915...1253

 روســتای گاه با چندین روســتای همجوار دیگر از توابع 
دهستان بقمچ جمعی شهرستان چناران با جمعیت بالغ بر 
8هزار نفر سالهاست دریغ از داشتن یک پایگاه اورژانس 115 

مسؤولان به فکر جان مردم محروم باشند.
915...7525

 به کدام مسؤول باید بگوییم در بولواردوم طبرسی17پل 
هوایی لازم دارد درعرض2ماه6کشــته تو بلواردوم طبرسی 

داشته است.
909...7429

 پیامک می فرستیم ولی صد افسوس که دادرسی نیست 
متاسفانه ادارات دولتی شده موروثی برای مدیران ومعاونین 
جهت بکارگیری فرزندان و نزدیکانشان وبنده تک فرزندم که 

بتازگی متاهل شده بیکاره! آیا این عدالته؟
915...3082

 درود بر مسببان خیراندیشان پدر و دختر روستای دوین 
شــیروان اما جوانان ازدواج کرده بیکارهم دست کمی ازآنها 

ندارن چه بسا خطرناکترهم هستن.
915...3082

 ما در حدود سه ماه قبل برای فرمانداری به عنوان راننده 
آمــار کار کردیم اما حتی یک هــزار تومانی هم هنوز واریز 

نکردن لطفا صدای ما را به گوش مسؤولان برسانید.
915...0711

 بنا به درخواست اهالی شهرک مهرگان لطفا انتهای این 
خط را از پایانه شــهدا به پایانه خواجه ربیع انتقال داده و از 
آنجا با اتوبوسی دیگر به میدان شهدا بیاییم این کار درآمدی 

خوب برای اتوبوسرانی خواهد داشت.
938...2651

  اهدای 1000جلد کتاب به کتابخانه 
شهید مدرس کاشمر

کوهسرخ- خبرنگار قدس: مدیر مجتمع فرهنگی شهید 
آیــت الله مدرس)ره( از اهدای 1000 جلد کتاب توســط 
خانواده شهید احمد زراعتکار به کتابخانه این مجتمع خبر 

داد.
محمــد یعقوبی با بیان اینکه ایــن کتاب ها در موضوعات 
مختلف مذهبی، علمی، تاریخی و ... اســت، افزود: ســنت 
اهدای کتاب به عنوان یک کار خداپسندانه، تأثیر بسزایی در 
توزیع دانش و دانایی و سهیم کردن مردم در اندوخته های 

فرهنگی و علمی دارد.
وی ضمن تشکر و قدردانی از خانواده خیر و فرهنگدوست 
شهید احمد زراعتکار خاطر نشان کرد: این کتاب ها پس از 
طــی روند اداری و فنی لازم، در اختیار مراجعین کتابخانه 

قرار خواهد گرفت.
یعقوبی افزود: کتابخانه مجتمع فرهنگی شــهید آیت الله 
مدرس)ره( به عنوان غنی ترین مجموعه فرهنگی و علمی 
منطقه با زیربنایی حــدود 1600 مترمربع، دارای 70 هزار 
جلد کتاب چاپی، 9۴00 منبع دیجیتال و تالارهای جداگانه 
مطالعه ویژه خواهران و برادران است و همه روزه پاسخگوی 

مراجعه کنندگان و پژوهشگران است.

برگزاری کارگاه آموزشی ویژه مدیران 
هیأت های مذهبی در نیشابور

نیشابور- خبرنگارقدس:  رئیس اداره تبلیغات اسلامی 
نیشابور از برگزاری کارگاه آموزشی ویژه مدیران هیأت های 

مذهبی در این شهرستان خبر داد. 
رئیس اداره تبلیغات اســلامی نیشــابور اظهــار کرد: به 
منظورارتقای بنیه علمی وآگاهی مدیران هیأت های مذهبی، 
کارگاه های آموزشــی با استفاده از اساتید مجرب استانی و 
شهرستانی در محل سالن اجتماعات اداره تبلیغات اسلامی 

شهرستان نیشابور برگزار شد. 
حجت الاسلام محمدتقی میری افزود: دراین دوره های 
آموزشی، سرفصل های آموزشی با موضوع جایگاه ولایت 
فقیه در اندیشــه اسلامی، شــناخت جریانات فرهنگی 
معارض، اصول مدیریت در تشکل های دینی و هیأت های 
مذهبی، شــیوه های توســعه وترویج فرهنگ اسلامی و 
آسیب ها وچالش های اجتماعی در فضای مجازی تدریس  

شد.

مخاطبان عزیز خرسندیم که ارتباط دوسویه با این 
رسانه در ارسال سوژه از سوی شما خوانندگان 
گرامی، با راه اندازی این ستون به ثمر نشست، 

بنابراین امیدواریم مسؤولان دستگاه های اجرایی با 
پاسخ خود، ما را در این مسیر همراهی کنند. شما 

می توانید از طریق سامانه پیامکی 300072305 با ما 
در تماس باشید.
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گناباد-خبرنگارقدس  رئیس دانشگاه علوم پزشکی گناباد 
گفت: با رایزنی های انجام گرفته در ســفر معاون درمان وزارت 
بهداشــت، درمان و آموزش پزشــکی به گناباد، قرارداد ایجاد 

پایگاه اورژانس هوایی گناباد منعقد شد.
رضا احمدی وضعیت جغرافیایی شهرســتان گناباد به عنوان 
جنوبی ترین منطقه خراسان رضوی و دوری از مرکز استان را از 
عوامل مهم در لزوم ایجاد پایگاه اورژانس هوایی دانشگاه دانست 
و گفت: به دلیل قرار گرفتن گناباد در مسیر راه های مواصلاتی 
اســتان های جنوب و شرق کشور به مشهد مقدس، همه ساله 
شاهد وقوع حوادث جاده ای ناگواری هستیم که در برخی موارد 
نجات جان مصدومان حوادث نیازمند اســتفاده حداکثری از 
زمان و انتقال مصدومان به بخش های تخصصی تر در مشــهد 

است که این مهم نیازمند استفاده از اورژانس هوایی است.
وی افــزود: با توجه بــه این نیاز پد فرود بالگــرد در مجاورت 

بیمارستان در حال احداث علامه بهلول آماده شده است، ولی با 
توجه به هزینه بالای راه اندازی اورژانس هوایی، که با احتساب 
کادر پرواز و تکنیسین اورژانس برای هرماه مبلغی حدود 250 
میلیون تومان نیاز اســت، راه اندازی آن با مشکل مواجه شده 

بود که خوشبختانه با رایزنی های انجام شده که با حمایت های 
نماینده و مسؤولان شهرستان همراه شد توانستیم قرارداد راه 

اندازی پایگاه اورژانس هوایی را منعقد نماییم.
رئیس دانشگاه علوم پزشــکی گناباد جذب تجهیزات پزشکی 
جدید را از دیگر دســتاوردهای سفر دکتر آقاجانی برشمرد و 
گفت: علاوه بر تجهیزات خوبی که تا کنون برای بیمارســتان 
علامه بهلول گنابادی جذب شــده، حــدود 35 میلیارد ریال 
تجهیزات پزشــکی دیگر با دســتور معاون درمــان وزارت به 

بیمارستان علامه بهلول اختصاص یافت.
وی با اشــاره به استقرار پایگاه های اورژانس جاده ای عمرانی و 
نجم آبــاد در کانکس افزود: از میان 13 پایگاه اورژانس جاده ای 
دانشــگاه، تنها این دو پایگاه با مشکل ساختمان مواجه بودند 
که دستورات لازم برای احداث ساختمان پایگاه های مذکور نیز 

صادر شده است.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی این شهر:

اورژانس هوایی در گناباد راه اندازی می شود

سوژه از شما / پیگیری از ما

در راستای رسالت مطبوعاتی وظیفه خود می داند در جهت رفع مشکلات مردمی،  سوژه های ارسالی از سوی خوانندگان  عزیز    در حوزه های 
شهری، اجتماعی، اقتصادی و ...  را پیگیری و منعکس کند .

لطفاً ابتداي پیام كلمه »سوژه« را قید نمایید.منتظر سوژه های شما از طریق سامانه پیامکی  هستیم.
شماره پیامک:   300072305

برخورد چند خودرو در بزرگراه امام علی)ع( مشهد 2 مجروح برجا گذاشت.
عکسها: مهرداد طبسی
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